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Soutěž o Dům snů za 13 milionů korun 
Ve středu 9. září 2009 začíná na 
obrazovkách televize Nova nový 
pořad Dům snů. O luxusní byd-
lení za 13 miliónů korun se v 
něm utká deset partnerských 

párů, o konečném vítězi rozhodnou televizní 
diváci v přímém přenosu. Časopis Stavitel je 
jediným odborným mediálním partnerem této 
soutěže. 

Po každém odvysílání televizního dílu pořa-
du Domu snů začne ta pravá zábava na strán-
kách www.nova.cz/dumsnu, kde bude i přímý 
proklik na www.stavitel.cz. Zde budou i od-
borné informace o probíhající stavbě. Budete 
se moci vyřádit v diskuzích, shlédnout videa, která se do televizního dílu nevešla, soutěžit o poze-
mek v hodnotě tří milionů korun. Prostor dostanou odborníci a stavbaři na on-line chatu, připraven 
bude i exkluzivní soubor videí - Dům snů krok za krokem. Ta poodhalí technologické postupy, 
podle kterých soutěžící dům snů stavěli. 

Stavba roku 2009 
Economia a časopis Stavitel jsou společně 

s Nadací pro rozvoj architektury a stavitel-
ství, Ministerstvem průmyslu a obchodu 
České republiky a Svazem podnikatelů ve 
stavebnictví v České republice opět vypisovateli nejprestižnější tuzemské soutěže – Stavba roku. 
Soutěž je určena pro stavby realizované na území České republiky bez ohledu na státní příslušnost 
projektanta, architekta stavby a místo registrace realizátorských firem. Do soutěže mohou být při-
hlášena stavební díla ze všech oborů dokončená a uvedená do provozu nebo zkolaudovaná v obdo-
bí od června předcházejícího roku do května roku 2009. V letošním ročníku je přihlášeno 55 sta-
veb, do druhého kola postoupilo 28 staveb, které si porota osobně prohlédla a ze kterých vybrala 
15 nominací na titul Stavba roku. Nominace budou ohlášeny 10. září 2009. Od následujícího dne 
bude prostřednictvím SMS a hlasování na www.stavbaroku.cz a www.stavitel.cz spuštěno hlasová-
ní o Cenu veřejnosti. Časopis Stavitel zde udělí cenu za nejlepší stavebně architektonický detail. 

Počet bankrotů stavebních firem vzrostl v pololetí o 49 procent 
Počet bankrotů firem podnikajících v odvětví stavebnictví vzrostl v prvním pololetí letošního 

roku meziročně o 49 procent. Zatímco loni se ve stejném období dostalo do insolvenčního úpadku 
53 stavebních společností, letos jich bylo již 79. Jako hlavní a zároveň časté důvody insolvenčního 
úpadku uváděly stavební firmy zejména platební neschopnost společnosti, se kterou spolupracova-
ly na zakázkách, nebo drastický pokles po-
ptávky související s hospodářskou krizí. Sta-
vební společnosti v mnoha případech položila 
také příliš velká zakázka, na kterou neměly 
kapacity.  

„V řadě firem se obecně podcenil risk ma-
nagement, analýza platebních, kapacitních 
schopností, certifikátů nebo jakosti subdoda-
vatelů. To pak v některých případech vyústilo 
v tragédii,“ řekl prezident Svazu podnikatelů 
ve stavebnictví Václav Matyáš. Základním 
problémem vysokého počtu podávaných in-
solvenčních návrhů a následných úpadků v 
oboru stavebnictví je podle něj stanovování 
dumpingových cen, které však neodpovídají skutečným nákladům. „Firmy bývají nezodpovědné 
jak vůči své vlastní firmě, tak vůči zaměstnancům. V některých případech jdou pak do insolvence 
moc rychle, jen aby se zbavily svých problémů," vysvětlil Matyáš. Z celkově 92 stavebních firem, 
které letos zbankrotovaly, 57 podalo insolvenční návrh samy na sebe. Na 28 společností podala 
návrh jiná firma a v sedmi případech zasahovali tímto způsobem zaměstnanci. 
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Vzduchem chlazený chiller se šroubovým kompresorem 
DAIKIN uvádí na trh novou generaci chladicích jednotek – chillerů - s integrovaným inverto-

rem, které ve své třídě představují energeticky nejúspornější produkt. Oba nové vzduchem chlaze-
né chillery s invertorem – EWAD-AJYNN a EWAD-AJYNN/X zaručují jak vysokou efektivnost 
při maximálním zatížení, tak i vyšší efektivitu v podmínkách částečného zatížení. Vzhledem k 
tomu, že chladicí zařízení pracují většinu času s 
částečným zatížením, tyto stroje disponují nej-
vyššími hodnotami ESEER (European Seaso-
nal Energy Efficiency Ration) ve své třídě (až 
na 5.01 při verzi /X). 

„To je hlavní důvod pro zřejmý nárůst důleži-
tosti invertorové technologie na trhu s chladicí-
mi jednotkami,“ zdůrazňuje Petr Horký, ředitel 
firmy. 

Výsledkem jsou nejnižší roční provozní ná-
klady. Tyto nové jednotky představují úsporu 
energie ve výši 20 % ve srovnání s tradičními 
chillery s vysokou účinností a 30 % ve srovná-
ní s tradičními chillery se standardní účinností. Společnost, která je lídrem na trhu s VRV a Split a 
Sky Air klimatizačními systémy, rozšíří svoji vedoucí pozici také na poli aplikovaných systémů 
nejen v České republice, ale po celém světě. 

Na rozdíl od jednotek, které používají tzv. technologie hvězda-trojúhelník nebo soft-start, 
EWAD-AJYNN/S a EWAD-AJYNN/X, jsou zkonstruované tak, že startovací proud nikdy nepře-
kročí hodnotu proudu potřebného k zajištění maximálních provozních podmínek. Tak se eliminuje 
potřeba výkonnějších elektrických systémů pro zabezpečení náběhového stavu zařízení a redukuje 
se doba instalace a instalační náklady. Invertorová řízení vzduchem chlazených chillerů společnos-
ti DAIKIN garantuje účiník 0,95 a více ve všech provozních podmínkách bez navýšení nákladů na 
elektřinu. 

Zábradlí se stává problémem stavebního řízení 
Stavební úřad mimo jiné posuzuje zábradlí na základě vyhlášky č. 137/1998 Sb. „O obecných 

technických požadavcích na výstavbu“. Jde hlavně o bezpečnost a argumenty typu, že jde o sou-
kromé zábradlí u úředníků neobstojí. 

„Vyhláška č. 137/1998 Sb. upravuje např. minimální výšku madla, které při hloubce prostoru do 
3 metrů, nesmí být níže než 90 cm od podlahy,“ uvádí Petr Paksi, obchodní ředitel dlouholetého 
výrobce schodišť, J.A.P. spol. s.r.o., a pokračuje: „V rozmezí hloubky prostoru od 3 do 12 metrů je 
minimální výška madla či zábradlí 100 cm. Madlo zábradlí také nesmí mít ostré hrany či výstupy.“ 
Navíc zábradlí v provozech určených pro děti a v bytových domech dle paragrafu č. 38 musí být 
plné nebo s výplní tabulovou, sloupkovou ze svislých tyčových prvků nebo mřížovou. Mezery v 
zábradlí nesmí být širší než 12 cm v bytových domech a 8 cm v provozech určených pro děti. 
Hrozí-li nebezpečí podklouznutí nebo propadnutí, musí být u podlahy zábradlí opatřeno ochrannou 
lištou nejméně 10 cm vysokou. 

Nové podkrovní prvky 
Prvky FERMACELL P+D pro izolaci podkroví tvoří sádrovláknité desky FERMACELL tloušť-

ky 10 mm a polystyrenová deska EPS DEO 150 (součinitel tepelné vodivosti 0,35 W/mK) s vyni-
kajícími tepelně izolačními vlastnostmi, která se dodává v tloušťkách do 250 mm. Díky praktické-
mu formátu 50 x 100 cm se prvky velmi snadno pokládají i přepravují, spojení na pero a drážku 
umožňuje rychlou a bezproblémovou pokládku bez tepelných mostů. Nový podkrovní prvek spl-
ňuje požadavky dle ČSN 73 0540-2 na součinitel prostupu tepla stropu pod nevytápěnou půdou s 
hodnotou 0,24 Watt/(m2K). 

Laboratoře se přestěhovaly 
Společnost BASF Stavební hmoty ČR s. r. o. 

otevřela v Praze – Horních Počernicích nové 
rozsáhlé prostory laboratoře, kanceláří a skladů 
své divize Admixture Systems. Součástí no-
vých prostor je laboratoř o rozloze 300 m2, 
skladovací prostory pro více než 800 kontejne-
rových míst, moderní kanceláře i zázemí pro 
pořádání přednášek, seminářů a školení pro 
zákazníky BASF. Prostorná laboratoř vyhovují-
cí vysokým nárokům na intenzivní testování je pro společnost BASF nejdůležitější podporou pro 
uvádění nových technologií. „V nové laboratoři bude umožněno testování a odzkoušení produktu 
za přítomnosti zákazníka, což usnadní přizpůsobování technologií lokálnímu trhu a posílí vzájem-
ný vztah se zákazníky v České republice”, uvedl Don Cronin, prezident divize Admixture Systems 
pro Evropu. 

Elektrárna na Labi 
Stavba zdroje v Litoměřicích přijde na mili-

ardu korun. Svitavská společnost EnergoPro, 
třetí největší výrobce elektřiny z vody v zemi, 
postaví v Litoměřicích novou malou vodní 
elektrárnu. Po jejím dokončení bude provozo-
vat v Česku už dvanáct takových zdrojů. Ku-
puje 51% podíl ve společnosti Dolnolabské 
elektrárny, která připravuje výstavbu pětime-
gawattové elektrárny na Labi.. 

Sportovní hala v Kadani 
Výstavba nové víceúčelové sportovní haly v 

Kadani je v plném proudu. Dělníci už staví 
základy hrubé stavby. Víceúčelová hala bude 
mít 500 míst pro sedící diváky. Návštěvníci 
tam kromě základních hracích ploch najdou 
také rehabilitaci, solárium, bar a dva squasho-
vé kurty. Nové sportovní centrum by mělo být 
dokončeno v květnu 2011. Stavba bude stát 
118 milionů korun. 

Čistička podraží o téměř devět miliard 
Nejdříve se mluvilo o 11 miliardách, za 

které mělo hlavní město získat novou Ústřed-
ní čistírnu odpadních vod. Zdá se však, že 
rozšíření a přestavba čističky na pražském 
Císařském ostrově si zřejmě v následujících 
letech vyžádá investice pomalu dvojnásobné - 
19,85 miliardy korun. Navíc není jasné, jak 
bude stavba financována.  

Vyplývá to z materiálu o způsobech finan-
cování Ústřední čistírny odpadních vod, který 
dostala před několika týdny na stůl vláda. 
Podle něj původně uváděná cena vystačí na 
výstavbu nové vodní linky. Dalších téměř 
devět miliard však bude potřeba na opravu 
současné čistírny a vybudování zařízení na 
zpracování čistírenských kalů.  

Nové parkoviště 
Nových 70 parkovacích míst mohou využí-

vat řidiči v Kladně. Parkoviště vzniklo v 
Unhošťské ulici na kročehlavském sídlišti. 
Stavba za necelých 5,5 milionu korun zahrnu-
je i rekonstrukci chodníků, tři stání pro tělesně 
postižené či bezpečné napojení na stávající 
přechody pro chodce. Plochy zajistí pohodlné 
parkování pro návštěvníky sportovního areálu 
4. základní školy. 

Z nejvyšší stavby největší trapas 
Měla to být pýcha Moskvy. Nejvyšší věž v 

Evropě. A navíc výjimečně ekologická. Ale 
světová finanční krize zasáhla i investory 
tohoto odvážného projektu a ze dne na den je 
všechno jinak. Stavba dostala nový přívlastek 
– největší trapas Moskvy, protože Moskev-
skou věž, která měla měřit 612 metrů, nedo-
staví, ale udělají z ní parkoviště.  

Projekt Moskevská věž, kterou navrhli ve 
světoznámém architektonickém studiu Foster 
+ Partners, získal několik architektonických 
ocenění. Stavba vysoká 612 metrů se měla 
stát novým centrem a pýchou Moskvy. V 
objektu s rozlohou 511 tisíc metrů čtverečních 
měly být na 118 poschodích byty, kanceláře, 
hotel, nákupní centra, ale i soukromé zahrád-
ky. To všechno za 36,4 miliardy korun. 
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V Kuřimi začala stavba aquaparku 
V Kuřimi na Brněnsku začala plánovaná 

výstavba aquaparku. Vznikne přestavbou za-
staralého koupaliště a krytého bazénu. Práce 
přijdou na asi 170 milionů korun, přičemž 40 
procent nákladů zaplatí formou dotací Evrop-
ská unie. Zařízení přivítá první návštěvníky v 
říjnu 2010, řekl kuřimský radní Drago Suka-
lovský. Moderní aquapark by měli využívat 
nejen její obyvatelé, ale i milovníci koupání z 
Tišnovska, severní části Brna a také z okresu 
Blansko. Kuřimské koupaliště vzniklo před 30 
lety. V mnoha ohledech je zastaralé. Zatím je 
tvoří pouze venkovní a krytý bazén. Po mo-
dernizaci budou moci lidé proplavat z jednoho 
bazénu do druhého. Navíc se zařízení rozšíří o 
další krytý velký relaxační bazén. Počítá se s 
výstavbou tří dětských bazénků a tobogánu. 

Prostavěli už 52 milionů korun 
Stavba Centra vodní zábavy ve Kdyni je 

podle stanoveného harmonogramu v mírném 
předstihu. V současné době probíhají vnitřní 
práce spojené s technologickou částí a stavbou 
nerezových bazénů. „Hrubá stavba je dokon-
čena. Během října bude osazena skleněnými 
výplněmi, aby mohly být během zimních mě-
síců dokončeny veškeré vnitřní práce. Vlastní 
provoz bazénu začne 15. dubna 2010. 

Okruh kolem Prahy má zpoždění 
Dálniční okruh Prahy spojující brněnskou a 

plzeňskou dálnici nebude dokončen v termínu, 
který politici slíbili. Zatímco ještě na jaře se 
Ředitelství silnic a dálnic dušovalo, že duben 
2010 je závazným termínem i přes hospodář-
skou krizi, nedávno nenápadně naznačilo, že 
na jaře se jezdit nebude. „I dnešní situaci po-
tvrzuje plánované zprovoznění již v příštím 
roce, ke kterému má dojít v letních měsících,“ 
píše Martina Vápeníková z ředitelství. 

Desatero stavby na klíč 
1. Vše je od jednoho dodavatele, jeden 

smluvní partner, s kterým stavitel řeší veškeré 
otázky se stavbou související. 

2. Záruka pevné ceny po dobu dohodnutou, 
znamená stavět se seriózní stavební firmou 
dodávající domy na klíč. 

3. Termín smluvně daný pro dokončení, jeho 
nedodržení možno trestat sankcí vůči firmě. 

4. Rychlost výstavby je zájmem dodavatele, 
kdo staví levně, staví především rychle. 

5. Domy, které firma nabízí, staví opakova-
ně, to znamená, že jsou detailně a také kon-
strukčně vyřešeny. 

6. To však neznamená, že domy jsou stejné, 
firmy totiž nabízejí možnost individuálních 
úprav dispozičního řešení a podle přání klienta 
i vnější podobu domu. 

7. Stavba na klíč má též přísné parametry 
vyhovující požadavkům na úsporu energií. 

8. Nabízí i vyřešení úprav okolí domu, za-
hrady, plotu i interiéru. 

9. Klientovi odpadá spousta starostí s hledá-
ním řemeslníků a může se věnovat bez starostí 
svému povolání. 

10. Firma má možnost nakupovat materiál 
ve velkém a bez daně, kdežto stavebník nikoli. 

Husova ulice v Brně je hotová 
Investorovi byla předána zrekonstruovaná Husova ulice a část Pekařské ulice v Brně. Rekon-

strukce Husovy ulice a jejího okolí proběhla v rámci komplexní regenerace historického jádra 
města a byla dokončena po čtrnácti měsících rozsáhlé stavební činnosti. Jeden z nejdůležitějších 
bodů brněnské dopravy, který ovlivňuje celé centrum města, tak již bude plně sloužit obyvatelům i 
návštěvníkům. 

Investorem rekonstrukce bylo statutární město Brno, dozor investora prováděla firma Brněnské 
komunikace, a.s. Podle projektu projekční kanceláře Silniční projekt s,r.o. rekonstrukci provedlo 
„Sdružení Husova", jehož členy byly firmy OHL ŽS, a.s. (vedoucí sdružení), Dopravní stavby 
Brno, s.r.o., a FIRESTA-Fišer, rekonstrukce, stavby, a.s. Rekonstrukce probíhala od 1. 7. 2008 a 
celkové náklady dosáhly částky necelých 205 mil. Kč bez DPH. „Rekonstrukce v historickém 
jádru je vždy obtížnější než novostavba na zelené louce. Chtěl bych poděkovat všem pracovníkům, 
kteří se na ní podíleli. Můj dík patří také všem občanům a místním podnikatelům, kterým jsme, ač 
neradi, někdy komplikovali život,“ řekl Ing. Michal Štefl, předseda představenstva a generální 
ředitel OHL ŽS, a.s. V uvedených úsecích byla zrekonstruována stávající kanalizační stoka a vodo-
vodní řad, včetně domovních přípojek za použití speciální technologie. Do stávajícího potrubí byly 
mezi jednotlivými šachtami, vzdálenými od sebe 50 - 80 metrů, zavedeny, následně zafixovány a 
utěsněny sklolaminátové segmenty. Rekonstrukcí prošlo asi 780 m dvoukolejné tramvajové trati, 
jízdní pruhy a chodníky.  

Sleva 15 % a úvěr 3,99 % - jen se přijít podívat 
Kolaudace bytového projektu Tulipa Modřanská Rokle proběhne již na podzim. V těsné blízkosti 

přírodního parku nabízí soubor 120 slunných bytů o velikosti 2+kk až 4+kk. Součástí uzavřeného 
komplexu o třech samostatných čtyřpodlažních objektech je vlastní recepce a dostatečný počet 
garáží a parkovacích míst. Dny otevře-
ných dveří vzorového bytu proběhnou 
16. a 17. září 2009. Při rezervaci bytu 
na místě je návštěvníkům garantována 
sleva ve výši 15 % a úrok na bankovní 
úvěr 3,99 % s fixací na 3 roky. Pro zá-
jemce o nové bydlení je nyní připraven 
vzorový byt, který je volně přístupný 
široké veřejnosti. „V těchto dnech se 
návštěvníkům budou věnovat realitní a 
hypoteční poradci, kteří jim pomohou 
jak s výběrem bytu, tak i se zajištěním 
co nejvýhodnějšího financování,“ uvedla obchodní a marketingová manažerka developera AFI 
Europe Petra Paseková. Všechny byty v Tulipě Modřanská rokle mají balkon, terasu nebo předza-
hrádku a patří k nim také sklepní prostory. Ke každému bytu je možné dokoupit garážové nebo 
venkovní parkovací stání. 

Z Brna do Kroměříže za 35 minut 
Již za dva týdny žádný problém. Umožní to zprovoznění druhé etapy stavby úseku dálnice D1 

Mořice – Kojetín, která rychle spěje ke svému závěru. 6,6 kilometru dlouhou novou část dálnice, 
jejíž výstavba byla zahájena v květnu 2007, začnou řidiči využívat již 17. září. To je o více než 
měsíc dříve oproti původnímu plánu. Stavbu v celkové hodnotě 2,2 miliardy korun provedlo sdru-
žení dodavatelů pod vedením společnosti Skanska DS. Investorem je Ředitelství silnic a dálnic 
ČR, finanční prostředky poskytl Státní fond dopravní infrastruktury a evropský Fond soudržnosti. 

„V současné době se dokončuje montáž ocelových a betonových svodidel, zálivky dilatačních 
spár, provádí se výsadba zeleně včetně mulčování, vodorovné a svislé dopravní značení, kompletu-
je se systém SOS - hlásky, tzv. meteostanice a především probíhají přejímky jednotlivých staveb-
ních objektů spojených s uvedením dálnice do provozu,“ říká projektový manažer Skanska DS 
Martin Fišer. 

Povrch nového úseku dálnice je převážně cementobetonový. V rámci realizace projektu vzniklo 
celkem 80 stavebních objektů. Mimo jiné 11 dálničních mostů, 3 mosty přes vodní toky, jedno 
mimoúrovňové křížení u Kojetína napojující dálniční tah na stávající silnici I/47 a nové biokorido-
ry umožňující bezpečnou migraci zvířat. Stavba je součástí souboru čtyř projektů na trase Vyškov 
– Hulín – Přerov – Lipník nad Bečvou. Kromě úseku Mořice – Kojetín zahrnuje stavby Vyškov – 
Mořice (v provozu od října 2005), Kojetín – Kroměříž západ a Kroměříž západ – Kroměříž východ 
(obě v provozu od září 2008) a Kroměříž východ – Říkovice, která bude dokončena v roce 2010. 
Cílem těchto staveb, které D1 v okolí Kroměříže prodlouží o více než 20 km, je stáhnout veškerou 
nákladní dopravu z okolních obcí na D1 a optimalizovat napojení Zlínského kraje na dálniční síť.  
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Martin Koubík 
(40) přebírá kom-
pletní agendu, která 
souvisí s mar-
ketingovou komuni-
kací společnosti 
Tech Data Distribu-
tion. V Tech Data 
Distribution působí 
od října roku 2005, 
do této chvíle jako 
manažer pro spo-
třební elektroniku, 
kterou úspěšně začlenil do portfolia Tech Da-
ta, tvořeného zejména IT produkty. Koubík 
vystudoval Elektrotechnickou fakultu Českého 
vysokého učení technického. Hovoří anglicky, 
německy a rusky a mezi jeho záliby, kromě 
volejbalu a plavání, patří také salsa. Má zkuše-
nosti s marketingem z několika dalších půso-
bišť. Pracoval jako obchodní a marketingový 
ředitel ve společnosti Grundig, za marketing 
byl odpovědný také jako manažer pro střední a 
východní Evropu ve společnosti Premiere 
Hotel Entertainment. On sám považuje nabíd-
ku pozice MarCom Managera Tech Data Dis-
tribution za velkou výzvu. „Marketing mě 
vždy lákal, protože v něm, jak doufám, mohu 
uplatnit svou kreativitu,“ říká Koubík. Gene-
rální ředitel společnosti Tech Data Distributi-
on Martin Tolar věří, že Martin Koubík naváže 
na Evu Cílkovou, která tuto funkci zastávala 
před ním.. 

• Seminář: Marketing a strategie v získávání a 
udržení klentů v období krize ve stavebnictví 
se koná 1. října, v Lisabonská 4, Praha 9. Je 
připravovaný ve spolupráci s Fakultou staveb-
ní ČVUT a bude se věnovat úsilí stavebních 
firem v akvizici klientů a projektů s přihlédnu-
tím ke složité ekonomické situaci na staveb-
ním trhu.  
• Přednáška: Dřevostavby - řešení závad se 
uskuteční 6. října rovněž v Lisabonské 4, Pra-
ha 9. Tým odborníků vedený doc. Ing. Václa-
vem Kupilíkem, CSc. z Fakulty stavební 
ČVUT, seznámí posluchače s nejčastějšími 
problémy při navrhování, realizaci i užívání 
dřevěných staveb. Obě akce zajišťuje: STU-
DIO AXIS, spol. s r.o., www.studioaxis.cz 
• Financování dálnic, bezpečnost provozu: 
Česká silniční společnost pořádá ve dnech 13. 
a 14. října 2009 již sedmnáctou Silniční kon-
ferenci, která se bude konat v Karlových Va-
rech pod záštitou ministra dopravy. Generál-
ním partnerem je společnost EUROVIA CS, 
a.s. První blok konference 13. října bude na 
téma Dálnice a silnice ve vlastnictví státu, 
v němž budou mimo jiné představeny záměry 
ministerstva dopravy v silničním hospodářství 
pro období do roku 2013.  

Penta hlásí pokles zisku 
Investiční skupina Penta v loňském roce hospodařila se ziskem po zdanění 61,5 milionu eur 

(zhruba 1,6 miliardy Kč), což znamenalo meziroční pokles o přibližně 40 procent. Předloňský zisk 
činil 102,7 milionu eur. Z dalších velkých finančních skupin PPF loni díky uzavření partnerství s 
Generali výrazně zvýšila konsolidovaný zisk na 2,489 miliardy eur z 244 milionů eur o rok dříve. 
Finanční skupina J&T v loňském roce více než zdvojnásobila čistý zisk na 106,03 milionu eur z 
50,13 milionu eur předloni. V investicích chce Penta pokračovat. Do konce roku předpokládá jed-
nu až dvě akvizice v objemu kolem sto milionů eur, což je asi 2,6 miliardy korun. Nebude již ale 
zahajovat zcela nové projekty na zelené louce. V současnosti má Penta rozpracované investiční 
projekty zejména v Polsku, a dále v Rumunsku a Bulharsku. Největší část hodnoty svých investic 
má ovšem Penta v ČR. Ty tvoří celkem 46procentní podíl. Slovensko má zastoupení 39 procent a 
Polsko 12 procent. Penta bude mapovat další místa a spolumajitel firmy Dospiva jmenoval napří-
klad Pobaltí nebo státy západní Evropy. V ČR Penta například plánuje stavbu mezinárodního letiš-
tě ve Vodochodech pro nízkonákladové letecké společnosti, proti němuž protestuje řada obcí. 

Czech Property Investments je v zisku díky výprodeji 
Čistý zisk společnosti Czech Property Investments, a.s., dosáhl v prvním pololetí roku 2009 hod-

noty 403,8 milionu korun. Na rozdíl od loňské ztráty ve výši 46 milionů za stejné období je letošní 
výsledek především odrazem restrukturalizace a vnitřních změn, kterými mateřská společnost in-
vestorské a developerské skupiny CPI Group reagovala na aktuální situaci na trhu. Největší pozi-
tivní dopad na výši zisku měl odprodej části majetkových účastí z portfolia společnosti Czech 
Property Investments, a.s., ve výši 447 milionů korun, který se zároveň významně podepsal na její 
struktuře. 

Lukáš Wrzecionko se stal spolumajitelem MEXX Reality 
Novým spolumajitelem přední tuzemské realitní společnosti MEXX Reality se stal Lukáš Wrze-

cionko, který koupil poloviční podíl ve firmě od podnikatele Jana Kočky. Prostředky na koupi 
podílu získal Wrzecionko od své matky, podnikatelky Petry Wrzecionkové. Ta je životní partner-
kou druhého spolumajitele MEXX Reality Zdeňka Macháčka. „MEXX Reality je rodinnou firmou, 
na růstové strategii a dalším směřování společnosti se nic nemění,“ sdělil Zdeněk Macháček. 

Američané úvěrují v ČR solární energii 
Finanční organizace Darby Converging Europe Mezzanine Fund poskytne společnosti Energy 21 

úvěr v celkové hodnotě 15,3 milionů eur. Pro Darby Converging Europe Mezzanine Fund je pod-
pora české solární jedničky vstupem na zdej-
ší energetický trh. „Uzavření dohody o fi-
nancování s Darby Converging Europe Mez-
zanine Fund je pro Energy 21 vyvrcholením 
jednání, která trvala několik měsíců. Mezza-
ninový úvěr, který jsme získali, bude použit 
na další rozvoj klíčových aktivit skupiny. 
Zejména na výstavbu dalších fotovoltaic-
kých elektráren, rozvoj výstavby pro externí 
zákazníky a souvisejícího know-how a v 
neposlední řadě také na rozvoj prodeje solár-
ních komponentů,“ vysvětluje předseda 
představenstva Energy 21 Daniel Kunz. 

TOP 20 leasingových a finančních společností 
I přes nepříznivý vývoj finančního trhu v České republice dosáhla společnost Credium, a.s., vý-

znamných obchodních výsledků. Ve statistice „Pořadí společností při financování všech finančních 
produktů sloužících k financování osobních a užitkových vozů a motocyklů" zveřejněné Českou 
leasingovou a finanční asociací, se z 5. místa za sledované období roku 2008 posunula  za první 
půlrok roku 2009 na 3. místo se vstupním dluhem 1 758,54 mil. Kč . 

Ve srovnání se stejným obdobím roku 2008 se společnost posunula z 11. na 10. místo ve statisti-
ce „Pořadí společností při financování všech komodit a všech finančních produktů", což znamená 
jeden z nejlepších výsledků mezi společnostmi z TOP 20 (zlepšení oproti stejnému období loňské-
ho roku dosáhly pouze společnosti Essox a IMPULS-Leasing). Co je ovšem nejdůležitější, že spo-
lečnost Credium vykázala nejmenší pokles produkce mezi TOP 20 společnostmi (za 1. čtvrtletí 
2009 bylo Credium na 10. místě). 
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